
Reunió de la Comissió de Coordinació del màster en Energies Renovables 
i Sostenibilitat Energètica 
 
 
Dia: 21 de desembre 2015 
Hora: 9.30 h 
Lloc: Aula Pere Pascual de planta 5 
 
 

Assistents:  
 
Bernat  Codina (coordinador), Esther Pascual, Miguel Villarrubia, Joan Bertomeu,  Mar 
Campins, Mercè Segarra, Albert Casas i Josep Mª Chimenos. 
 

Ordre del dia:  
 
Es convoca la reunió per parlar d’alguns aspectes de la modalitat no presencial del 
màster que no estan funcionament correctament i decidir les accions a emprendre. 
S’aprofita per tractar també de la marxa de la modalitat presencial. 
 
     

Resum: 
 

1. Matriculació rècord màster presencial. 
 
Aquest curs la matriculació se’n va anar de mare per la quantitat d’alumnes estrangers 
matriculats (30 espanyols i 19 estrangers segons dades del coordinador). La raó és la 
sobreadmissió d’estudiants estrangers, que no tots acaben matriculant-se. La 
proporció d’alumnes estrangers matriculats sobre alumnes admesos va ser ⅕ el curs 
14-15. Aquesta va ser la proporció que es va fer servir per determinar el nombre 
màxim d’admesos estrangers aquest curs (els espanyols admesos acaben matriculant-
se pràcticament tots). Com que finalment la proporció real ha estat ⅓, el màster s’ha 
desbordat. La dificultat d’establir el nombre d’admesos ja s’havia tractat en d’altres 
reunions de la Comssió i no s’hi veu solució si estem disposats a seguir comptant amb 
estudiants estrangers. 
 
Segons alguns membres de la comissió, tanmateix, més que la quantitat preocupa la 
qualitat. Alguns alumnes estrangers no tenen un nivell adequat per cursar el màster. 
És per això que s’acaba decidint que en el procés d’admissió del curs 16-17 es farà un 
test als estudiants estrangers per valorar el seu nivell. 
 
2. Exàmens a meitat de semestre. 
 
Els exàmens de les assignatures de 2,5 crèdits que s’imparteixen la primera part del 
semestre de tardor van portar-se a terme just després de finalitzar la docència. Això va 
ser motiu de queixa per part de molts estudiants. La queixa s’estima raonable i la 
Comissió de Coordinació acorda que els exàmens equivalents de primavera es 
programin passats uns dies de la finalització de la docència, de forma consensuada 
amb els estudiants, i preferiblement els divendres següents a la tarda. 
 

3. Situació màster UNIBA. 



 
La modalitat no presencial del màster que gestiona el centre adscrit UNIBA ha posat 
en marxa la segona edició. En la primera, iniciada el maig, hi ha uns 110 alumnes i en 
la segona, que ha començat aquest novembre, prop de 180. Com que s’han superat 
els 180 alumnes/any previstos en la memòria de verificació (90 per edició), els 
responsables d’UNIBA van acceptar no acceptar estudiants per a la propera edició. 
 
La memòria de verificació encara no s’ha aprovat. En la revisió es van detectar 
diverses anomalies, essent les més importants l’existència d’una forma diferent de 
portar a terme els complements formatius en les dues modalitats i el fet que el 
professorat ordinari de la UB no pot participar en la impartició de docència a la 
modalitat no presencial com s’havia previst inicialment --sí que pot participar-hi, en 
canvi, en tasques d’assessorament. 
 
4. Composició Comissió de Coordinació màster UNIBA.  
 
Segons la memòria de verificació, la Comissió de Coordinació és comuna per a les 
dues modalitats. Atès que en la reunió anterior el Dr. Joan Bertomeu havia expressat 
la seva renúncia a participar el la Comissió de la modalitat no presencial, deixa de 
formar part de la Comissió. 
 
A més, en la Comissió hi ha d’haver un membre del col·lectiu d’estudiants i un altre del 
PAS, i una proporció de representats del professorat dels departaments implicats en la 
docència. Abans de la propera reunió s’actualitzarà la seva composició. 
 

5. Remuneració màster UNIBA. 
 
Els professors que ja han impartit docència han observat una discrepància important 
entre la quantitat percebuda en concepte de disseny i implementació de les 
assignatures i la que s’havia indicat al començament per part del delegat del Rector 
per a Graus i Màsters. Els membres de la comissió decideixen deixar en suspens el 
desenvolupament del màster fins que UNIBA no es comprometi a remunerar el 
professorat en els termes acordats inicialment. 
 

6. Contractació professorat UNIBA. 
 
El coordinador informa que la contractació de professorat a temps parcial d’UNIBA que 
es contempla a la memòria de verificació es refereix a contractes puntuals d’obra i 
serveis per impartir docència en assignatures i treballs fi de màster. Únicament, i en un 
termini desconegut, UNIBA contractarà un parell o tres de professors a temps complet. 
La comissió de coordinació acorda suspendre el desenvolupament del màster fins que 
UNIBA no aclareixi els seus plans pel que fa a la contractació de professorat propi, en 
particular els professors a temps complet. 
 
7. Admissió estudiants UNIBA. 
 
Per bé que en una reunió recent entre el coordinador del màster i el coordinador 
acadèmic d’UNIBA es va acordar filar més prim en l’admissió d’estudiants, de manera 
que només s’acceptesssin els que compleixen els criteris assenyalats en la memòria 
de verificació, la realitat és que entre els estudiants que ja cursen algunes de les dues 
edicions del màster n’hi ha força que no tenen el perfil adequat. S’acorda suspendre el 
desenvolupament del màster fins que UNIBA no doni de baixa aquests estudiants. 



 
8. Treballs fi de màster UNIBA. 
 
El coordinador proposa que de la tutorització dels treballs fi de màster se’n puguin 
ocupar associats i postdocs, algun dels quals ja n’ha manifestat cert interès. La 
Comissió hi està d’acord sempre hi quan la tutorització es faci amb el vistiplau d’un 
professor sènior. 
 
Finalitza la reunió a les 11.15 h. 
 


